
 

 
 

 

Srpnové počasí nijak zvlášť nevybočovalo z běžného 

průměru. Někdy horko, občas déšť a také již i ranní 

mlhy. Každý si mohl vybrat ze svých oblíbených 

aktivit.  

Přestože divokých prasat je i v káranském katastru 

nepochybně dost, takové starosti, jako ve Zlínském 

kraji nám nedělají. Za cenu intenzivního odstřelu a 

vybudování mnoha kilometrů elektrického ohradníku 

se Africký mor divokých prasat daří držet uvnitř 

jednoho ohniska. Pokud vše dobře dopadne, mohlo 

by to mít i pozitivní vliv na celou českou krajinu. 

Dokud se řešilo „jen“ přemnožení divočáků, tak se 

nic moc nedělo. Nyní si i na Ministerstvu 

zemědělství uvědomili, že nekonečné lány řepky a kukuřice nejsou to pravé a chtějí podpořit jejich 

rozdělení. Nejenže tak omezí pohodný život rychle se množících divočáků, ale zlepší životní podmínky 

jiných druhů drobné zvěře a omezí erozi cenné hospodářské půdy. Ta pak nebude končit na dně řek, kde 

zase snižuje průtočnou kapacitu vodních toků a zhoršuje dopady povodní. Doufejme, že dobrý záměr 

ministerstva neskončí v souvislosti s letošními podzimními volbami v šuplíku. Lze totiž předpokládat, že 

vlivným velkým zemědělským konglomerátům se návrh nebude příliš líbit. 
 

Obec Káraný přichází s novinkou, která má všem občanům 

usnadnit třídění odpadu přímo u nich doma 
 

Tašky mají svou jednoduchostí a praktičností přesvědčit ke třídění i ty, kteří doposud stále ještě odpad 

netřídili. Od toho si Obec Káraný slibuje zvýšení celkového množství separovaného odpadu, který je 

možné dále energeticky či materiálově využít.  
 

Jednotlivé tašky jsou barevně odlišeny tak, aby bylo 

třídění odpadů co nejjednodušší. Sada tašek je určena 

pro opakované použití. Sada na třídění odpadů 

obsahuje tři snadno omyvatelné tašky, které je možné k 

sobě spojit suchým zipem (viz. foto). Občané si je v 

domácnosti mohou dát do chodby, předsíně či komory a 

průběžně do nich pohodlným způsobem třídit 

separovaný odpad. Pak jen stačí, například jednou týdně, zajít s taškami ke kontejnerům a obsah vysypat. 

Výhodou je, že pokud se žlutá taška naplní například PET lahvemi, je možné jí od ostatních odejmout a 

vynést do kontejneru na plasty samostatně. Pokud si lidé nejsou jistí, jak správně odpady třídit, stačí se 

podívat přímo na jednotlivé tašky. Podobně, jako na samolepkách na barevných kontejnerech, jsou také 

na taškách zobrazeny jednotlivé druhy plastů, papíru a skla, které je do nich možné vhazovat. V případě 

dalších dotazů se mohou občané obrátit přímo na obec. 
 

Projekt má přispět k tomu, aby se lidé naučili a zvykli si odpad třídit automaticky. 

Tyto tašky jsou k vyzvednutí v úředních hodinách na Obecním úřadě Káraný. 
 



 

Zprávy z TJ Jizera Káraný 
 

Letní zábava 

I letos pro nás káranští hasiči připravili Letní zábavu, která se konala 12. 8. v prostoru před hasičárnou, 

kde připravili kryté posezení. To pro případ, že by tento letní den přece jenom mohla zkazit nějaká 

dešťová sprška. Nestalo se, počasí bylo teplé, tak jak to k hezkému podvečeru a večeru v létě 

neodmyslitelně patří. K příjemné sousedské pohodě bylo hasiči připraveno občerstvení – výborné 

opékané klobásky a k tomu pivo, či jiné nápoje. K poslechu, ale i k tanci, vyhrávala hudební skupina 

Pády. Opět se ukázalo, že naši hasiči, s organizačním nasazením jim vlastním, připravili všem 

návštěvníkům krásný večer.    
 

Memoriál Oldřicha Křivánka 

12.8. se na tenisových kurtech konal jubilejní XV. ročník rekreačního tenisového turnaje Memoriál 

Oldřicha Křivánka. V 9:00 hodin byl nástup všech přihlášených tenistů, které přivítala předsedkyně TJ 

Jizera Káraný, PhDr. Šárka Menclová, a slavnostní fanfárou v provedení Ing. Martina Libry byl turnaj 

zahájen. Potěšující byla účast syna Oldřicha Křivánka, pana Jana Křivánka, který v úvodu turnaje pronesl 

k přítomným zdravici s poděkováním za 

pokračování tenisové tradice v Káraném, 

kterou zde jeho otec zahájil a mnoho let 

vedl výchovu tenisové mládeže.  Turnaje 

se zúčastnilo celkem 21 hráčů, z toho 17 

mužů a 4 ženy. Vítězkou kategorie žen se 

stala Jana Hurtová a v kategorii mužů 

zvítězil Ladislav Reichl. Vítězové byli 

odměněni zápisem na putovní poháry, 

dárkem a diplomem. Pamětní diplom 

s malým dárkem obdrželi také všichni 

zúčastnění. Turnaj zorganizovali na 

výtečnou Ivan Moško a Miro Beňo za 

spolupráce Šárky Menclové. O skvěle připravené tenisové kurty se postarali již zmínění pánové a správce 

sportovního areálu, pan František Kejmar. O tom, že se celý turnaj povedl a probíhal ve velmi přátelské 

atmosféře, svědčí i reakce zúčastněných, kteří odcházeli s ujištěním, že se těší na další ročník.   
 

Divadelní představení 

Divadelní ochotnický soubor při TJ Jizera Káraný pro letošní letní divadelní sezónu připravil pohádku 

Lotrando a Zubejda podle stejnojmenné filmové pohádky. Výběrem této hry jsme chtěli udělat radost 

dětem na sklonku prázdnin. Pokud jsme si mysleli, že to tentokrát nebude tak náročné na přípravu, tak 

jsme brzy uvědomili, že tomu tak nebude a že nás opět čeká dlouhá řada zkoušek.  Proč? Pan Kmoníček, 

kameraman a režisér Káranské kamery, přišel s nápadem, že jednotlivé scény by se daly propojit 

filmovými klipy, navazujícími na děj a zároveň tvořily předěly mezi scénami. Taková káranská Laterna 

magika. Musela se najít místa, kde se dalo filmovat a která zapadla do hraných divadelních scén. To nám 

umožnila krásná místní příroda a všechny filmové scény jsou natočeny v Káraném.  K tomu bylo potřeba 

nejen dobrého počasí, ale také dobrých světelných podmínek. 

Tak se natáčelo v dopoledních a odpoledních hodinách, což zase pro pracující herce znamenalo uvolňovat 

se z práce, a to je v dnešním pracovním nasazení velmi složité. Náročné to bylo i časově, protože záběry 

se několikrát opakovaly a znovu přetáčely. Celkové hodiny, s tím strávené, se nedají snad ani spočítat a to 

ještě hodiny práce pana Kmoníčka se zpracováním natočeného materiálu. 

Pro promítání byla zvolená lehká opona tak, aby se s ní dalo dobře manipulovat při otevírání a zavírání 

scény.  A k tomu další zkoušky na hřišti a vylaďování s nafilmovanými scénami. Dá se říci, že příprava 

tohoto divadelního představení byla asi nejnáročnější ze všech her, které jsme dosud nastudovali. Ale 



 

dokázali jsme to a po týdenním finiši před premiérou, kdy jsme zkoušeli každý večer, jsme byli 

připraveni předstoupit před diváky. Premiéra se konala 19. srpna, k naší radosti bylo hlediště zaplněné a 

soudě podle reakcí diváků během představení, i po něm, se představení líbilo a nás těší, že je tento náš 

experiment zaujal. Ty, kterým se nelíbilo, třeba zase potěšíme příští rok. 

Druhé představení, které, jak je již zvykem našeho divadelního souboru, je zároveň i derniérou, se konalo 

v pátek 25. srpna. 

Děkujeme našim divákům, kteří se opět přišli podívat v tak velkém počtu na obě naše představení. 

Věříme, že jsme udělali radost našim nejmenším, pro které jsme hlavně toto představení připravovali. 

Opět musím napsat, že jen málokteré ochotnické divadlo má tolik 

příznivců a takovou návštěvnost. Moc vám děkujeme a těšíme se na 

vás zase příští rok. 

Letošní představení pro vás připravili herci Karel Páral, Petr Zahálka, 

Renata Hájková, Dan Klouda, Karel Mencl, Václav Klouda, Petr 

Douda, Jiří Peška, Vladimír Vinc, Barbora Krejčí, Josef Šilha, Jiří 

Bula, Miroslav Smolík, Kateřina Trmalová, Šárka Menclová, Martin 

Libra a děti Lukáš Bula, Katunka Krejčí, Emmička Bulová. 

Filmové klipy Oldřich Kmoníček za asistence Ivana Zálešáka, 

osvětlení Radek Krejčí a Vít Smolík, 

zvuk Josef Hašek, scéna Barbora Krejčí, Karel Mencl, DVD záznam 

Oldřich Kmoníček, Ivan Zálešák, Pavel Kmoníček, fotodokumentace 

Jan Dostál, úprava scénáře a asistentka režie Jiřina Pešková, režie 

Miroslav Smolík. 
 

Pozvánka na zářijové akce. 
16. 9. se uskuteční rodinný bodovací cyklovýlet Švihák lávkový, jehož první ročník proběhl minulý rok a 

setkal se zájmem. Start a zároveň i cíl je v Káraném na hřišti, v Lázních Toušeň u Skleněné vily a 

v Čelákovicích u lávky přes Labe. Je na vás, které startovací a cílové místo si vyberete. Okružní trasa je 

přibližně 10 km. Na trase budou připraveny soutěže, zábavné kvízy a další atrakce .  Start ve 13:00 hodin. 
 

18.9. zájezd do Litoměřic s odjezdem v 7:00 hod. 

30. 9. zájezd do Polska-odjezd v 6:00 hod. Pořádá MS ČČK, informace a přihlášky paní Miroslava 

Chválová, tel.: 602176017. 

Jiřina Pešková 
 

2. ročník Kloboukové párty 

V sobotu 5. srpna se terasa káranského 

sportovního klubu zaplnila klobouky všech 

stylů, velikostí a barev. Akci pořádala již 

podruhé Místní skupina Českého červeného 

kříže.  Podmínkou vstupu byl klobouk, či jiná 

pokrývka hlavy, což splnil i správce areálu pan 

František Kejmar, který se ukázal s deštníkem 

na hlavě. Připraveno bylo malé pohoštění, hrála 

reprodukovaná hudba, povídalo se i tančilo. 

Setkání se zúčastnilo 42 žen z obou obcí - 

Káraného a Nového Vestce, přišly i děti 

s maminkami. Pohodové odpoledne ještě umocnilo skvělé počasí, na někoho až příliš horké, a některé 

ženy zkoušely v kloboucích i sportovat. Na závěr akce se konala tombola, do které věnovaly ceny 

organizátorky Šárka Menclová a Ivana Švrčulová. 

Tak zase za rok, milé dámy, na viděnou !!!        Šárka Menclová 



 

Foto:  
káranská vstupní ulice Betonka při aktuálním plném letním rekreačním provozu. 

„Káraný přehled historie od pravěku do 21. století“ 

Autor: Oldřich Křivánek 

Dnes: méně romantiky, více aut 

I když nejcennější romantické 

trampské období už je nenávratně 

pryč, a mnohé původní malé chaty 

jsou přestavěny, zvětšeny a 

zmodernizovány, v osadách 

většinou nejsou už ani šerifové, 

ani osadní řády, natož (až na 

výjimky) sportovní turnaje, 

táboráky, které lidi spojovaly, 

přesto se zde i v 21. století 

nabízejí podmínky ke stále ještě 

dobré rekreaci. I v těchto 

podmínkách se zde -rekreantům 

v tisícovce zdejších chat - nadále nabízí dostatek možností pro procházky, cykloturistiku, 

houbaření, rybaření, společenské posezení v místních hospůdkách „U Ferusů“, „U Hroznu“ i 

v té letní „U Grada“. Všechny také slouží projíždějícím cykloturistům i početným pěšákům. 

Původní klasické velké hospody se sály, lokály již nejsou v provozu. 

Protože zdejší oblast je velmi rekreačně zatížená, existují limity, omezující další rozvoj 

11 chatových osad a rozšiřování počtu – již 936 stávajících, oficiálně hlášených chat. 
 

Rozvoj vilové čtvrti Jizerka 

Současně s  při-

bývající chatovou 

zástavbou se v 60. 

letech dále postup-

ně zastavovala i 

vilová Jizerka, kde 

vedle Pražáckých 

vilek, stavěli své 

domy i místní lidé. 

Vše tak směřovalo 

k rozsahu zástavby, 

nabízené sousední 

leteckou fotkou od 

pana L. Hartycha ze 

zimy 2010, na 

kterou se ani celé 

území Jizerky nevešlo. Zasvěcenci poznají, že na fotce ještě chybí ulice Jizerská a část 

Čapkovy.  
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